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PROTOKÓŁ 

ZGROMADZENIA ZWIĄZKU GMIN DOLNEJ ODRY 

z dnia  27 czerwca  2022 rok 
 

          Dnia 27 czerwca 2022 roku o godz. 15.00 w Urzędzie Gminy Banie ul. Skośna 6, 

74-110 Banie odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry.  

          W Zgromadzeniu uczestniczyli Wójtowie, Burmistrzowie, Przedstawiciele Gmin 

Członkowskich, Pracownicy Urzędów oraz  Pracownicy Biura Związku Gmin Dolnej Odry  

z siedzibą w Chojnie. 

          Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz otworzyła i poprowadziła obrady Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry. 

          Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry pani Danuta Maria 

Ankutowicz  stwierdziła obecność 8 z 9 przedstawicieli Gmin Członkowskich Związku. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

          Wymóg quorum został spełniony. 

          Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry przywitała wszystkich  

i przedstawiła proponowany porządek obrad stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie uczestników. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia  

24 lutego 2022 roku. 

4. Uchwała NR K.50.326.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  

z wykonania planu finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021 rok wraz z informa-

cją o stanie mienia. 

5. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz 

sprawozdania finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021 rok. 

6. Uchwała Nr 50-136/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 30 maja 2022 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewi-

zyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie absolutorium. 

7. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry  ab-

solutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: Czy ktoś z państwa ma uwagi do porządku dzisiejszych obrad.  

Uwag brak! 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 0 - ,,wstrzymało się’’ jednogłośnie 

zatwierdzono porządek obrad. 

Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry Danuta Maria Ankutowicz 

przeszła do punktu 3 porządku obrad – zatwierdzenie protokołu z obrad Zgromadzenia 

Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 24 lutego 2022 roku. 

 



Strona 2 z 10 

 

 

 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząc Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: czy są uwagi do protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 

24 lutego 2022 roku. 

Uwag Brak! 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: kto z państwa jest ,,za” przyjęciem protokołu z obrad Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry z dnia 24 lutego 2022 roku bez uprzedniego odczytywania? 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 0 - ,,wstrzymało się”, jednogłośnie 

przyjęto protokół z obrad Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 24 lutego 2022 

roku.( protokół z dnia 24 lutego 2022 roku stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przeszła do punktu 4 porządku obrad - uchwała NR K.50.326.2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania planu finansowego Związku Gmin 

Dolnej Odry za 2021  rok wraz z informacją o stanie mienia. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry – odczytała uchwałę  NR K.50.326.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania planu finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021  rok 

wraz z informacją o stanie mienia.( uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.) 

Marzena Grzywińska – Wiceprzewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry poprosiła o przedstawienie wyjaśnień zawartych w uzasadnieniu do uchwały. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku – oddała głos pani 

Agnieszce Sobczyńskiej – Głównej Księgowej Związku. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: nie zostały wyszczególnione 

paragrafy w tabeli dotyczące kosztów wraz z objaśnieniami. Uznałam, że jak mamy dział 900 

odnośnie odpadów komunalnych to nie musimy tego wykazywać. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przeszła do punktu 5 porządku obrad – dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały 

nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego Związku 

Gmin Dolnej Odry za 2021 rok. 

Głos zabrała pani Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: ogółem dochody 

Związku Gmin Dolnej Odry w 2021 r. zostały wykonane w kwocie  13 153 451,13 zł  

co stanowi 105,63 % planu rocznego. Podstawowym źródłem dochodów własnych bieżących 

są wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi co stanowi  12 629 094,63 zł. 

Na dzień 31 grudnia 2021 r. w Związku Gmin Dolnej Odry kwota należności pozostałych do 

zapłaty wynosi ogółem 6 527 652,57 zł, należności pozostałe do zapłaty działu 900 stanowią 

kwotę 6 512 891,38 zł, z czego należności wymagalne stanowią kwotę 5 491 648,51 zł.  

Na dzień 31 grudnia 2021 r. Związek Gmin Dolnej Odry posiada nadpłaty w opłacie za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 431 473,51 zł . W 2021 r. w Związek 

Gmin Dolnej Odry wystawiono 4 495 upomnień i 2 110 tytułów wykonawczych, również  

w 2021 r. do Związku Gmin Dolnej Odry wniesiono wnioski dotyczące umorzenia  

i rozłożenia na raty zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
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oraz wydano 69 decyzji o umorzeniu zaległości z tytułu opłaty za gospodarowania odpadami 

komunalnymi na łączną kwotę 97 516,53 zł, 32 decyzje odmowne dotyczące umorzenia 

zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 45 decyzji o 

rozłożeniu zaległości na raty. Wydatki Związku Gmin Dolnej Odry ogółem w 2021 r. zostały 

wykonane w kwocie 11 391 907,85 zł co stanowi  91,48% planu rocznego.  

Związek Gmin Dolnej Odry na dzień 31 grudnia 2021 r. nie posiada zobowiązań 

finansowych, które wykazują ekonomiczne podobieństwo do kredytu/pożyczki oraz nie 

posiada zobowiązań w podmiotach niebędących bankami, lecz działających na rynku 

finansowym. Związek Gmin Dolnej Odry nie jest obciążony zobowiązaniami wymagalnymi. 

Wykonanie planu finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021 r. zamyka się wynikiem 

nadwyżki budżetu w kwocie 1 761 543,28 zł oraz z nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie  

484 992,53 zł. 

Stan mienia komunalnego Związku Gmin Dolnej Odry nie zmienił się od 2020 roku, kapitał 

zakładowy Spółki wynosi 110 900,00 zł. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry : czy ktoś z państwa ma pytania?  

Głos zabrał Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku : nadwyżka 

wystąpiła oczywiście z wpływów zrealizowanych i dokonanych w danym roku, wygląda to 

więc tak, że wszystko udało się odpowiednio zaplanować. Kolejny rok z rzędu mamy 

opanowaną sytuację, oczywiście, że musimy oszczędzać w dalszym ciągu i ograniczać 

wydatki ale myślę, że pomału ta sytuacja ulegnie zmianie. Gminy przestały dopłacać do 

śmieci i o to chodziło, mamy unormowaną sytuację, nie zanosi się na jakieś radykalne 

podwyżki na kolejny rok. Ogólnie sytuacja jest opanowana. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry odczytała projekt uchwały nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry  

z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz 

sprawozdania finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021 rok. 

Uwag brak. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry wobec braku uwag przeszła do głosowania nad projektem uchwały nr …./2022 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego Związku 

Gmin Dolnej Odry za 2021 rok. 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 0 - ,,wstrzymało się”, jednogłośnie 

podjęto uchwałę nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 27 czerwca 

2022 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 

finansowego Związku Gmin Dolnej Odry za 2021 rok. (uchwała nr …./2022 wraz  

z załącznikiem do uchwały oraz głosowaniem stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry – przeszła do punktu 6  porządku obrad – uchwała Nr 50-136/2/2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 30 maja 2022 r. w 

sprawie wydania opinii o wniosku komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie 

absolutorium. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry odczytała uchwałę Nr 50-136/2/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 30 maja 2022 r. w sprawie wydania opinii o wniosku 

komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry w sprawie absolutorium ( uchwała Nr 50-

136/2/2022 składu orzekającego  stanowi złącznik nr 6 do niniejszego protokołu.) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry przeszła do punktu 7 porządku obrad – dyskusja i głosowanie na projektem uchwały nr 

…./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry Z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie 

udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry Absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2021 rok. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry otworzyła dyskusję.  

Wobec braku uwag Przewodnicząca Zgromadzenia poprosiła pana Adama Zarzyckiego- 

Członka Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku. 

Adam Zarzycki – Burmistrz Gminy Cedynia – Członek Komisji Rewizyjnej odczytał 

treść wniosku Komisji Rewizyjnej Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 16 maja 2022 r.  

w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Związku Gmin Dolnej Odry z siedziba w Chojnie za rok 2021. 

W tym miejscu Burmistrz Cedyni Adam Zarzycki pogratulował wszystkim członkom 

Zarządu.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry odczytała projekt uchwały nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry  

z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Uwag brak. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry wobec braku uwag przeszła do głosowania nad projektem uchwały nr …./2022 

Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 27 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia 

Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 

rok. 

W jawnym głosowaniu 8 głosami ,,za”, 0 - ,,przeciw”, 0 - ,,wstrzymało się”, jednogłośnie 

podjęto uchwałę nr …./2022 Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej Odry z dnia 27 czerwca 

2022 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Związku Gmin Dolnej Odry absolutorium   

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok ( uchwała nr …./2022 wraz z głosowaniem stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.) 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry: wotum zaufania i absolutorium dla Zarządu świadczy o słuszności podejmowanych 

decyzji, które mają służyć wspólnemu dobru, dla wszystkich mieszkańców. 

Grzegorz Brochocki - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry 

podziękował za wotum zaufania i absolutorium.  Podziękowania skierowane zostały dla 

Dyrektora Biura – pana Krzysztofa Szabatowskiego, dla pani Agnieszki Sobczyńskiej – 

Głównego Księgowego Związku jak również dla wszystkich pracowników Biura Związku. 

Przewodniczący Zarządu Związku podziękował za wkład i za zaangażowanie  

włożone w wykonywanie swoich obowiązków.  

Grzegorz Brochocki - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: 

podejmowane były trudne decyzje w ciężkich dla nas czasach ale dziś sytuacje mamy 

opanowaną i myślę, że możemy śmiało patrzeć w przyszłość. Warto wspomnieć o Spółce 

Związku Gmin Dolnej Odry, gdzie obecnie funkcjonuje na terenie całego obszaru Związku.  
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Spółka realizuje swoje zadania zgodnie z umową, tym samym wszystko idzie zgodnie  

z planem.  

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku Gmin Dolnej 

Odry podziękowała Przewodniczącemu Zarządu Związku, przeszła tym samym do punktu  

8 porządku obrad a mianowicie - sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Związku pan Grzegorz Brochocki. 

Grzegorz Brochocki - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: sytuacja 

finansowa Związku jak i Spółki jest uporządkowana, oczywiście istnieje niebezpieczeństwo 

finansowe ponieważ ceny paliw na rynku diametralnie rosną, co za tym idzie oczywiście 

obciążenie portfeli i oczekiwania co do podwyżek cen. Problem ten dotyczy zarówno Biura 

Związku jak i Spółki. Ogółem sytuacja jest unormowana, podwyżki były  

i płace są na poziomie ,,właściwym”. Pobory nie są jakoś diametralnie niskie. Ale musimy 

brać pod uwagę,  że pod koniec roku i w nas to uderzy.  Na drugi rok będziemy musieli wziąć 

pod uwagę podwyżkę inflacyjną.  

Grzegorz Brochocki - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry dodał, że 

podwyżka stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w tej sytuacji jest 

nieunikniona. Poprosił Zgromadzonych o przemyślenia i ewentualne uwagi.  

Grzegorz Brochocki - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry poprosił 

panią Agnieszkę Sobczyńską – Głównego Księgowego Związku, aby przedstawiła ogólną 

ocenę sytuacji finansowej Związku.  

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: stan rachunku na dzień dzisiejszy 

wynosi  2 365 000,00 zł czyli będziemy mieli pozytywne zamknięcie półrocza.  

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry : z tego na 

koniec roku było 1 700 000,00 zł. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: ponad 1 700 000,00 zł bo mieliśmy 

nadwyżkę ale na dzień dzisiejszy mamy 2 000 000,00 zł na koniec półrocza. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry: czyli 

mamy przyrost w tym półroczu. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: dochody a wydatki na koniec maja 

nie mają znaczącej różnicy ponieważ dochody wynoszą 5 785 000,00 zł a wydatki 5 434 

000,00 zł. W związku z tym, że mamy nadwyżkę to pierwsze półrocze ładnie nam się 

zamyka. Musimy pomyśleć, o tym, żeby symbolicznie podnieść stawkę opłaty średnio o 0,45 

lub 0,50 zł, po to aby rok 2024 nie był rokiem drastycznej podwyżki o kwotę średnio 1,00 lub 

1,50 zł. Proszę jeszcze zwrócić uwagę na jeden problem a mianowicie przy obecnej inflacji 

już Spółka i Eko-Myśl podwyższą ceny w przyszłym roku. Na dzień dzisiejszy mieliśmy 

stabilna kwotę do tego proszę pamiętać, że przyszły rok będzie rokiem gdzie dojdą nam 

koszty związane z waloryzacją paliwa. Spółka na dzień dzisiejszy zamyka się pozytywie na 

znacznym plusie. Od mieszkańców ściągnęliśmy ponad 500 000,00 zł. Na dzień 31.12.2021 r. 

mieliśmy  kwotę 5 366 000,00 zł zaległości od mieszkańców,  a na dzień 31.05.2022 r.  

to kwota 4 859 000,00 zł czyli ściągnęliśmy już 500 000,00 zł. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku dodał, że wszystkie zaległości 

są liczone narastająco czyli od połowy 2013 roku, również od tych gmin, które wystąpiły  

ze Związku, dlatego ta liczba robi wrażenie ale tak naprawdę cześć długów już jest nie  

do ściągnięcia. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: w roku 2019 mieliśmy 6 000 000,00 

zł teraz zeszliśmy na 4 859 000,00 zł mam nadzieje, że do końca roku zamkniemy się  
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w kwocie 4 500 000,00 zł. Proszę pamiętać, że to są zaległe natomiast bieżące cały czas 

rosną.  

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku:  a więc radykalnie poprawiła 

nam się ściągalność. To znaczy, że windykacja w ciągu kilku lat nabrała rozpędu, mówimy tu 

o ostatnich dwóch latach. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: w roku 2020 z urzędu skarbowego 

mieliśmy ściągnięte od mieszkańców 615 000,00 zł, natomiast obecnie do miesiąca maja jest 

to kwota 555 000,00 zł.  

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: ile jest gminy, które wyszył ze 

Związku a zalegają ze składkami członkowskimi? 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku:  to jest Nowogródek z którym się 

sądzimy i Boleszkowice.  

Małgorzata Jurgiel – Kancelaria Prawna: jeżeli chodzi o Nowogródek, wyrok ma być 

wydany na posiedzeniu nie jawnym. Sprawa będzie wygrana. Uważam, że wszystko jest 

czytelne i odpowiednio zinterpretowane. Składka została podwyższona w okresie, kiedy 

Nowogródek był członkiem Związku i powinni dopełnić zobowiązania tak jak wszystkie inne 

gminy. Adwokat, który reprezentuje gminę Nowogródek nie do końca zrozumiał na jakich 

zasadach działa Związek i z czego się utrzymuje  i czym jest ta składka członkowska. Sędzia 

w piśmie zapytał czy chcemy się wypowiedzieć ale my jako strona przedstawiliśmy już nasze 

stanowisko i wyrok będzie podany na posiedzeniu nie jawnym. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: trochę inaczej jest  

z Boleszkowicami dlatego, że próbują uderzyć z innej strony, żeby nie zapłacić składki 

członkowskiej to zaskarżyli Statut do Sądu jako nie zgodny z prawem. Zaskarżenie Statutu na 

którym się pracuje, gdzie Rada miała możliwość zgłosić sprzeciw do Uchwały, jest trochę nie 

do końca odpowiednim podejściem ze strony gminy.  

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: czy Związek składał wnioski  

o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych  

i z jakim efektem? 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: tak, składaliśmy trzy wnioski  

i były składanie w drugim terminie: 

1 wniosek  

,, Zakup nowej śmieciarki dwukomorowej, bezpyłowej do odbioru odpadów komunalnych z 

terenu dziewięciu gmin ZGDO’’ 

2 wniosek  

,, Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Gminie Lipiany przez 

Związek Gmin Dolnej Odry (ZGDO)’’, 

tym przypadku mamy już gotową dokumentację i rezerwę na to przeznaczoną. 

3 wniosek  

,, Budowa kompostowni bioodpadów, stacji przeładunkowej, bazy transportowej i PSZOK w 

Gminie Dolice Przez Związek Gmin Dolnej Odry (ZGDO)’’ 

Krzysztof Szabatowski – Dyrektor Biura Związku: w Zachodniopomorskim niestety żaden 

ze Związków nie otrzymał dofinansowania. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo zabrała głos i podzieliła się 

informacją z wyjazdu studyjnego do Rumunii. Tematyka wyjazdu to oczywiście edukacja 

ekologiczna – jak segregować odpady.  
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Następnie nastąpiła dyskusja na temat edukacji ekologicznej dla dzieci w tematyce 

segregacji odpadów. 

Głos zabrał Krzysztof Szabatowski Dyrektor Związku Gmin Dolnej Odry: na Zarządzie 

rozmawialiśmy o recyklomatach. Jeśli chodzi o wniosek do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, jaki obszar  zaznaczyć, czy tylko edukacja tj. broszurki , ulotki itp. czy 

jeszcze może kosze na nakrętki. Po wcześniejszym rozeznaniu w większości gmin takie kosze 

już są postawione przez stowarzyszenia lub fundacje i czy zasadne byłoby, aby Związek 

wystawiał swoje kosze, czy przypadkiem nie zrobimy konkurencji do tych koszy które już są. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku:  nie tak bym to widział,  

w mojej gminie większość koszy, która jest to została zakupiona przez nas, pomysł był taki 

aby dokupić kosze, zamontować na nich naszą reklamę i zobowiązać Spółkę do odbioru tych 

nakrętek i jej sprzedaży. Chodzi o to, żeby nasza Spółka była głównie promowana, natomiast 

jeżeli macie państwo już podpisane umowy z fundacjami to nie należy już wtrącać się  

w interesy. Możecie Państwo rozeznać się w temacie. 

Kolejno nastąpiła dyskusja. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku zasugerowała, aby 

bardziej przychylić się do edukacji dzieci w szkołach, promocja w postaci materiałów 

edukacyjnych, głównie nauczania dzieci i młodzieży. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: to kwestia podjęcia rożnych 

decyzji, ponieważ oszczędzaliśmy na czym się dało, dzisiaj możemy sobie na to pozwolić  

by przekazać środki na edukację.  

Następnie nastąpiła dyskusja. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku dodał, że ogólnie akcja ma być 

przygotowana przez Spółkę, my musimy wiedzieć czy ma być ona jednolita, spójna, czy ma 

zawierać zarówno promocję jak i materiały edukacyjne , gadżety itp.   

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: wspomniał o jeszcze jednej  

ważnej kwestii a mianowicie o zagospodarowaniu miejsca na garaże w celu zbiórki 

gabarytów. Dodał, że zagospodarowując takie miejsca w każdej gminie możemy zaoszczędzić 

trochę środków. Pomysł jest taki, żeby od następnego roku zbiórkę wielkogabarytową 

przeprowadzać raz do roku w okresie wiosny. Mamy prawie rok czasu na przygotowanie 

takich punktów. W trzech gminach mamy zrobione takie punkty na gabaryty i sprawdzają się 

one bardzo dobrze. Pomysł polega na tym, że do każdej gminy kupujemy garaż (blaszak). 

Gmina Lipiany ma trzy takie garaże. Miejscem do tego przeznaczonym jest oczywiście jak 

najbardziej stare wysypisko, oczyszczalnia ścieków, w Lipianach stoi przy hali sportowej, 

teren jest ogrodzony. Poproszę burmistrza Lipian Bartłomieja Królikowskiego, żeby 

powiedział jak to funkcjonuje u niego w gminie. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: jaki jest koszt 

takiego garażu i czy to gmina ma go zakupić? 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: nie, to Związek zakupuje 

garaże, gmina tylko wskazuje i zagospodarowuje miejsce. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: a kto obsługuje te punkty, czy 

związek też płaci za osobę która tam jest? 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: nie, Związek nie opłaca osoby 

która tam pracuje, proszę Burmistrza Bartłomieja Królikowskiego żeby powiedział jak to 

funkcjonuje w jego gminie. 
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Bartłomiej Królikowski – Burmistrz Gminy Lipiany: są to trzy zamykane garaże, które 

stoją w centrum miasta przy hali sportowej na terenie utwardzonym. Terenem i garażami 

zajmują się pracownicy hali sportowej, jest podany numer telefonu do hali, są też dwa 

okienka do których można się zgłaszać o różnych porach, oczywiście godziny przyjmowania 

są z góry określone. Jeden garaż jest przeznaczony na gabaryty i to są najczęściej meble  

w drugim są elektrośmieci a w trzecim opony samochodowe. Funkcjonuje to bez żadnych 

kłopotów oczywiście jest to rozpowszechniane po przez ogłoszenia. To zdecydowanie 

zmniejszyło ilość gabarytów w zbiórce ogólnej. Dlatego jestem za tym, aby wprowadzać 

takiego typu rozwiązania, szczególnie dla mieszkańców, gdzie nie maja możliwości 

składowania gabarytów ze względu na brak miejsca, szczególnie osób zamieszkujących bloki. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku: czy warto 

zainwestować w takie garaże i czy to się zwróci. 

Bartłomiej Królikowski – Burmistrz Gminy Lipiany moim zdaniem warto zainwestować, 

to się już zwróciło. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: Związek bez żadnych 

problemów wyśle zapytania ofertowe na zakup garaży blaszanych. Firma przyjeżdża, montuje 

tylko teren musi być przygotowany i utwardzony – to najważniejsze. 

Następnie nastąpiła dyskusja na temat garaży na gabaryty. 

Mariusz Szymkiewicz – Zastępca Wójta Gminy Bielice: chciałbym wrócić do spraw 

finansowych, częstym argumentem przy podwyżkach i słusznym jest wzrost ceny paliwa.  

Chciałem zapytać czy są wyliczenia jaki udział procentowy w kosztach ogólnych to koszt 

paliwa? 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: to pytanie do Spółki, 

oczywiście wystąpimy z zapytaniem. 

Mariusz Szymkiewicz – Zastępca Wójta Gminy Bielice: często pada tego typu pytanie, że 

podwyżki są spowodowanie ceną paliwa i to jest słuszne. Ale w dużej mierze okazuje się , że  

w ogólnych kosztach Spółki, przedsiębiorstwa czy inne, to cena paliwa w ogólnych kosztach 

to zaledwie  kilka procent.  

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: podniesienie ceny paliwa może 

skutkować podwyżką. Zmiany będą następować w przypadku wzrostu średniej ceny paliwa.  

Udział paliwa jest pewnie duży bo śmieciarki jadą wolno i cały czas są na chodzie. 

Małgorzata Jurgiel – Kancelaria Prawna:  Spółka będzie musiała wykazać jaki wpływ ma 

wzrost cen paliwa na wzrost kosztów. 

Mariusz Szymkiewicz – Zastępca Wójta Gminy Bielice: oczywiście, w momencie 

stwierdzenie jaki procent stanowi koszt zużycia paliwa w stosunku do ogólnych kosztów 

zbierania i transportu odpadów, będzie mi łatwiej rozmawiać z radnymi czy mieszkańcami. 

Chcę jeszcze wrócić do tematu edukacji, z tego co pamiętam to jest możliwość 

dofinansowania kosztów przez jednostki systemu gospodarki odpadami. Proszę pamiętać, że 

organy nadzorujące zwracają dość dużą uwagę, czy faktycznie ta część edukacyjna jest 

wykonywana i to o czym dokładnie mówi ustawa, więc pomysł edukacyjny jest jak 

najbardziej na miejscu i warto nad tym się pochylić w szczególny sposób. 

Krzysztof Szabatowski Dyrektor Związku Gmin Dolnej Odry: to nie jest problem, 

ostatnio byliśmy w gminie Banie a dokładnie w Babinku na festynie zorganizowanym przez 

koło gospodyń wiejskich byliśmy ze Związku i byli również przedstawiciele Spółki. 

Mieliśmy materiały edukacyjnie, materiały promocyjne zrobiliśmy Quiz jak segregować 

odpady. Nie boimy się wziąć udziału w tego typu spotkaniach plenerowych. 
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Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: wracając do tematu stanowisko 

Zarządu jest takie, żeby od następnego roku, raz w roku zbierać gabaryty i każda gmina ma 

do tego czasu rozwiązać ten problem i oczywiście wskazać miejsce. Proszę o wnioski czy 

idziemy w tym kierunku. Mamy dużo czasu, aby znaleźć odpowiednie miejsce, na pewno to 

zaoszczędzi większości czasu a nawet wygeneruje nam zyski. 

Następnie nastąpiła dyskusja w temacie. 

Danuta Maria Ankutowicz – Przewodnicząca Zgromadzenia Związku poinformowała  

o problemie z jakim boryka się burmistrz Morynia pan Józef Piątek, który zwrócił uwagę, na 

nieruchomości w których zamieszkują właściciele tylko w sezonach letnich w tak zwanych 

domkach letniskowych. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: każdy, który zamieszkuje taką 

nieruchomość przez część roku , powinien mieć zadeklarowaną umowę. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: a kto to ma sprawdzać. 

Agnieszka Sobczyńska – Główny Księgowy Związku: oczywiście Związek Gmin Dolnej 

Odry. 

Krzysztof Szabatowski Dyrektor Związku Gmin Dolnej Odry: 09 maja 2022r. 

zwróciliśmy się do wszystkich gmin o udostępnienie informacji dotyczących nieruchomości 

zamieszkałych  zgłoszonych do opodatkowania w roku 2021/2022 wraz ze wskazaniem ich 

właścicieli oraz adresu, nie wnioskowano o dane dotyczące wymiaru i przedmiotu 

opodatkowania. Pani Mecenas czy wszystkie gminy mogą nam oficjalnie podać dane  

o nieruchomości. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo:  to jest tajemnica skarbowa. 

Małgorzata Jurgiel – Kancelaria Prawna: nie ma w tym miejscu mowy o tajemnicy 

skarbowej. Ustawy nie są po to aby ograniczać organ. Przecież Związek jest częścią gminy, 

wykonuje zadania które gminy mu powierzyły. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: Związek może wystąpić o dostęp 

do bazy danych więc dlaczego tego nie zrobi. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: Związek zbiera odpady  

z terenów zamieszkałych, gmina dysponuje bazą z informacją, gdzie znajduje się dany 

właściciel i na jakiej nieruchomości, czy teren jest zamieszkały czy nie. My jako Związek nie 

prosimy o dane typu PESEL, stan rodziny, czy inne dane wrażliwe. 

Kolejno nastąpiła dyskusja o zakresie i sposobie pozyskiwania danych osobowych  

z gmin członkowskich do celów prowadzenia odpowiednich czynności przez Biuro 

Związku. 

Pracownik Urzędu Gminy Stare Czarnowo pani Agnieszka - Opara przedstawiła propozycje  

i sposoby pozyskiwania informacji oraz ich zastosowania w praktyce. Przedstawiła 

szczegółowo jak rozwiązać bieżące problemy. 

Następnie nastąpiła dyskusja na temat przekazania danych. 

Grzegorz Brochocki  - Przewodniczący Zarządu Związku: skoro osoba – mieszkaniec 

gminy występuje jako podatnik danej nieruchomości, gmina ma obowiązek przekazania tych 

danych do biura Związku na potrzeby naliczeń. 

Marzena Grzywińska – Wójt Gminy Stare Czarnowo: zaproponowała, aby omówić 

kwestie prawne z obsługa prawną Związku jak również z obsługa prawną gminy Stare 

Czarnowo i znaleźć rozwiązanie w kwestii udostępniania danych przez gminę.  
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Przewodnicząca Zgromadzenia pani Danuta Maria Ankutowicz wobec braku wniosków 

zakończyła dyskusję, podziękowała wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu  

i zakończyła obrady. 
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